



ABOUT THIS JOURNAL

The **African Journal of Perinatology** (AJP) is a scientific journal that aims to provide updates on science and knowledge to service providers working in the field of perinatal/neonatal medicine in low and middle settings of Africa. The ultimate objective is to share relevant and key information from science and research that can be translated into curative, preventive or promotional individual care and public health; this is to improve maternal/fetal and neonatal care to boost the survival and quality of life of mothers and their newborns.

We publish articles after peer review including: original papers, brief communications, narrative and systematic reviews, clinical cases, letters to the editor and editorials. Articles published in **African Journal of Perinatology** cover the full range of issues: clinical, professional, political, advocacy, educational. In addition, the journal promotes the dissemination of successful interventions and implementations for the purposes of outsourcing, particularly in neonatal techniques and technologies. Manuscripts can be submitted in English or French. The **African Journal of Perinatology** is the official journal of the **Cameroonian Society of Perinatal Medicine and the Associated Scientific Societies of Cameroon and Africa.**

Editorial team

Managing Editor : Pr Paul Koki Ndombo

Editor-in-chief : Pr Anne Esther Njom Nlend

Deputy editor-in-chief : Pr Félix Essiben

Section editors Pr Mve Koh Valere, PrUm Meka Esther, Pr Mah Evelyn, Pr Dohbit Sama, PrGrégory Halle-Ekane, Pr Danielle Kedy Koum, Pr Zeh Odile, Pr Agnès Esiene, PrSéraphin Nguefack.

International Scientific Advisory Committee : Pr Mboudou Emile(Cameroon), Pr Ousmane Ndiaye(Sénégal) , Pr Mariam Sylla (Mali), Pr Ye Diarra(Burkina Faso), Pr Madeleine Folquet,(Côte d'Ivoire) PrAsma Korbi(Tunisie), Pr Gody Jean Chrystosome(RCA), Pr Youssouf Traoré



(, Pr Simon Ategbou(Gabon), Pr Marielle Bouyou (Gabon), Pr Kamaye Moumouni(Niger),
Professor Christiane Tshabu Aguémon (Bénin).

Board of reviewers

Pr E.Kuissi Kamgaing, Pr Foumane Pascal , Pr Sap Suzanne, Pr Piere Marie Tebeu, Pr Makoura
Traoré Barro

Statistics Control -Dr Arsene Brunelle Sandie, Mrs Natacha Owona

A PROPOS DE CE JOURNAL

Objectifs et portée

L' African Journal of Perinatology (AJP) est une revue scientifique qui vise à fournir des mises à jour sur la science et les connaissances aux prestataires de services travaillant dans le domaine de la périnatalité /médecine néonatale dans les zones à faibles et moyennes ressources d'Afrique . L'objectif ultime est de partager des informations pertinentes et clés de la science et de la recherche pouvant être traduits en soins Individuels curatifs, préventifs ou promotionnels et en santé publique ; ceci afin d'améliorer les soins maternels / foetaux et néonataux pour un boost de la survie et de la qualité de vie des mères et leurs nouveau-nés.

Nous publions des articles après relecture critique notamment : travaux originaux, communications brèves, revue narratives et systématiques, cas cliniques , lettres à l'éditeur et éditoriaux. Articles publiés dans African Journal of Perinatology embrasse toute l'étendue des problématiques : cliniques , professionnels , politiques , de plaidoyer , pédagogiques. De plus, le journal promeut la diffusion des succès de mises en œuvre d'intervention aux fins d'externalisation notamment dans les techniques et technologies néonatales. Les manuscrits peuvent être soumis en anglais ou en français. L'African Journal of Perinatology est le journal officiel de la Société Camerounaise de Médecine Périnatale et des Sociétés Scientifiques Associées du Cameroun et d'Afrique.



Équipe éditoriale

Directeur de Publication : Pr Paul Koki Ndombo

Rédactrice en chef : Pr Anne Esther Njom Nlend

Rédacteur en chef adjoint : Pr Félix Essiben

Rédacteurs de section Pr Mve Koh Valere , Pr Um Meka Esther, Pr Mah Evelyn, Pr Dohbit Sama , Pr Grégory Halle- Ekane , Pr Danielle Kedy Koum , Pr Zeh Odile, Pr Agnès Esiene , Pr Séraphin Nguefack .

Comité Consultatif Scientifique International : : Pr Mboudou Emile(Cameroon), Pr Ousmane Ndiaye(Sénégal) , Pr Mariam Sylla (Mali), Pr Ye Diarra(Burkina Faso), Pr Madeleine Folquet,(Côte d'Ivoire) PrAsma Korbi(Tunisie), Pr Gody Jean Chrystosome(RCA), Pr Youssouf Traoré (, Pr Simon Ategbo(Gabon), Pr Marielle Bouyou (Gabon), Pr Kamaye Moumouni(Niger), Professor Christiane Tshabu Aguémon (Bénin).

Equipe des relecteurs

Pr E.Kuissi Kamgaing, Pr Foumane Pascal , Pr Sap Suzanne, Pr Piere Marie Tebeu, Pr Makoura Traoré Barro

Contrôle statistique -Dr Arsene Brunelle Sandie, Mrs Natacha Owona

INSTRUCTIONS TO AUTHORS

Type of articles

Editorials

Editorials should not exceed 4 typewritten double-spaced pages (1500 words). Tables and figures are not to be used, and a summary is not required. Use no more than 15 references. The name (including first name) and complete address of the author or authors must be given at



the end of the editorial. For reprints, only one name is required with the address.

Review articles

The length of the articles should not exceed 10-25 typewritten double-spaced pages, with an abstract and keywords (but not including references, tables and figures). We accept 4 tables, figures and 50-100 references. Both narrative and systematic Review articles are acceptable. They may be commissioned or not. Abstract and keywords are required. Half of References should not be older than 5 years at the date of submission.

Research papers

The articles should not exceed 25 typewritten double-spaced pages (not including references, tables and figures) with 4 tables, figures. Use no more than 30 references. Original articles report new and original work that has not been published elsewhere (except as an abstract at a conference).

Structured Abstract (max 250 words): Background, Objective, Methods and Settings, Results, Conclusion

Introduction: State the objectives of the work and provide an adequate background, avoiding a detailed literature survey or a summary of the results.

Material and methods: Provide sufficient detail to allow the work to be reproduced. Methods already published should be indicated by a reference: only relevant modifications should be described.

Results: Results should be clear and concise.

Discussion: This should explore the significance of the results of the work, not repeat them. Focus on concise discussion of published literature. Indicate the limitations of your



work.

Conclusions: The main conclusions of the study may be presented in a short Conclusions section, which may stand alone.

Short communications

A short communication must be unusual and contribute original information and should not report isolated clinical cases. In general, a simple case report is not sufficiently significant to be published. It is advisable for case reports to emphasize a particular aspect of the case, in relation to the literature, or, if they are rare, to be associated with a table listing all published cases, in order to provide an overall picture of the rare disease. The length of brief reports should not exceed approximately 1500 words without references (10 at most), the abstract and keywords. The abstract should summarize the article in a single paragraph. The short communication should be organized as follows: introduction, observation, discussion, conclusion, references. The introduction should be short and describe the main information. The observation should be written in the past tense. The discussion should concentrate on the lessons to be learnt from the experience.

Letters to the Editor

They should not exceed two typed pages, references and tables included. There should be no more than five references. There is no abstract.

Type d'articles

Éditoriaux



Les éditoriaux ne doivent pas dépasser 4 pages dactylographiées à double interligne (1 500 mots). Les tableaux et figures ne doivent pas être utilisés et un résumé n'est pas requis. N'utilisez pas plus de 15 références. Le nom (y compris le prénom) et l'adresse complète du ou des auteurs doivent être indiqués à la fin de l'éditorial. Pour les réimpressions, un seul nom est requis avec l'adresse.

Articles de revue systématique ou narrative

La longueur des articles ne doit pas dépasser 10 à 25 pages dactylographiées à double interligne, avec un résumé et des mots-clés (sans compter les références, les tableaux et les figures). Nous acceptons 4 tableaux, figures et 50 à 100 références. Les articles de revue narratifs et systématiques sont acceptables. Ils peuvent être commandés ou non. Un résumé et des mots-clés sont requis. La moitié des références ne doivent pas dater de plus de 5 ans à la date de soumission.

Articles originaux

Les articles ne doivent pas dépasser 25 pages dactylographiées à double interligne (hors références, tableaux et figures) avec 4 tableaux et 2 figures. N'utilisez pas plus de 30 références. Les articles originaux rapportent des travaux nouveaux et originaux qui n'ont pas été publiés ailleurs (sauf sous forme de résumé lors d'une conférence).

Résumé structuré (max 250 mots) : contexte, objectif, méthodes et paramètres, résultats, conclusion

Introduction : Énoncer les objectifs du travail et fournir un contexte adéquat, en évitant une étude documentaire détaillée ou un résumé des résultats.

Matériel et méthodes : Fournir suffisamment de détails pour permettre la reproduction de



l'œuvre. Les méthodes déjà publiées doivent être indiquées par une référence : seules les modifications pertinentes doivent être décrites.

Résultats : les résultats doivent être clairs et concis.

Discussion : Cette discussion devrait explorer la signification des résultats du travail, et non les répéter. Concentrez-vous sur une discussion concise de la littérature publiée. Indiquez les limites de votre travail.

Conclusions : Les principales conclusions de l'étude peuvent être présentées dans une courte section Conclusions, qui peut être autonome.

Communications Brèves

Une communication courte doit être inhabituelle et apporter une information originale et ne doit pas rapporter de cas cliniques isolé. En général, un simple rapport de cas n'est pas suffisamment significatif pour être publié. Il est conseillé aux rapports de cas de souligner un aspect particulier du cas, par rapport à la littérature, ou, s'ils sont rares, d'être associés à un tableau répertoriant tous les cas publiés, afin de dresser un portrait global de la maladie rare ou des aspects particuliers ou innovants de la prise en charge. La longueur des rapports brefs ne doit pas dépasser environ 1 500 mots sans les références (10 au maximum), le résumé et les mots-clés. Le résumé doit résumer l'article en un seul paragraphe. La communication courte doit être organisée comme suit : introduction, observation, discussion, conclusion, références. L'introduction doit être courte et décrire les informations principales. L'observation doit être écrite au passé. La discussion devrait se concentrer sur les leçons à tirer de l'expérience.

Lettres à l'éditeur

Ils ne doivent pas dépasser deux pages dactylographiées, références et tableaux compris. Il ne



devrait pas y avoir plus de cinq références. Il n'y a pas de résumé.

SUBMISSION - ARTICLES TO BE SENT TO medperinatcm@gmail.com

	Words	Words Summary	TABLE OR FIGURE	REFERENCES
Research articles	2500 WORDS	250	4 tables or figures	30 references
Short communications	1500 WORDS	150	3 table or figures	10 references
Reviews	3000 words	250	4 tables or figures	50 -100 references
Case report	2000	150	4 tables or figures	20
Letter to editors	1000	None	none	5
Editorials	1000	None	none	10

PUBLICATIONS: 3 ISSUES PER YEAR REFERENCES: Vancouver References Style for articles, books, website limited to first 6 authors followed by et al.

Tables and figures at the end of the manuscript – APC 100EUROS -65000 F excluded reprints

Contact and questions to: Editor-in-chief Pr Anne Esther Njom Nlend –
medperinatcm@gmail.com

ARTICLES PROCESSING CHARGES TO BE SENT TO THE TREASURER AFTER ACCEPTATION FOR PUBLICATION

-By western union rate 100 Euros for all countries except Cameroon

-50000 XAF for authors from Cameroon